



GLADSAXE KOMMUNE	NOTAT
Rosenlund Plejeboliger	Dato: 19-06-2025 Af: Herle Klifoth

**Dagsorden/referat til Beboer- og pårørenderådsmøde
for Rosenlund plejeboliger
Torsdag den 19. juni 2025 kl. 14.00-16.00
Sted: Mødestedet**

Deltagere

Formand: Ruth Elin Schlüter Pårørende til beboer i Rosenstien 5-8

Finn Nielsen	Repræsentant for beboere i Tulipanhuset
Johnny Ancher	Repræsentant for beboere i Unikahuset
Doris Boye	Repræsentant for beboere på Rosenstien 1-4-fraværende
Lars Nicolaisen	Repræsentant for beboere i Lærkehuset
Vakant	Pårørende fra Lærkehuset
Per Nielsson	Pårørende til beboer i Rosenstien 5-8-fraværende
Linda Ida Stabell	Pårørende til beboer i Unikahuset
Herle Klifoth	Chef for Sundhed og Rehabilitering - sekretær for rådet
Jimmy Hansen	Repræsentant for Seniorrådet
Vakant	Frivillig

Dagsordenpunkter	Pkt. 1 Gennemgang af deltagerliste ved forperson Gennemgået og redigeret til. Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden ved forperson . Godkendt Pkt. 3 Godkendelse af referat ved forperson Godkendt Pkt. 4 Opfølgning fra stormøde hvor Ruth og Jeanette desværre var fraværende og andre relevante emner Inden punktet startede, var der fra de tre beboere og den ene pårørende brug for at få afklaret de uoverensstemmelser der åbenart findes i husene. Der var delte minger om, hvoledes mødet forløb. En havde opfattelsen af at stormødet var fis i en hornlygte. Hvorfor skal der informeres om hvordan man arbejder med musik. Temaet var for langt. Mødet var uroligt og det var svært at fastholde koncentrationen. Trist at erindringsdans ikke blev præsenteret da denne aktivitet viser sig at være særdeles vellykket. Kommunikationen mellem husene og generelt bør være mere synlig så det som sker ud på Rosenlund, hvor pårørende har mulighed for at
-------------------------	--

	deltage hvis de ønsker det, kan nå at se og få mulighed for at tilrettelægge. Mere bred indsigt i hvad der foregår af aktiviteter for beboerne kunne være ønskelig. Skal der afholdes et ekstra stormøde i efteråret? Det er et ønske at der fremover bør afholdes beboer/familie møde i de enkelte huse og at rådet kan være tilstede når de afholdes. Der savnes mere information/kommunikation – fx på opslagstavlen i den enkelte huse om hvad der skal sker, det kommer ofte som en overraskelse. Fx der var mange som skulle til frisør/tandlæge men dette blev ikke realiseret hvilket igver en vis uro og forvirring. Det fortælles at en medarbejder i offentligheden spørger en beboer om vedkommende er ved at flytte – hvilket undre beboeren, at medarbejderen er vidende om dette og formidler dette hvor der er andre tilstede. Reglen er at medarbejderne orienterer sig i beboernes journal, hvilket de skal for at kunne varetage plejen. Man må ikke som medarbejder formidle det i offentlige sammenhænge – men gerne overfor beboeren selv i beboerens bolig. Vikar skal have skilt på – dette skal vi fastholde at de får på, det samme gælder medarbejderne. Der er for mange vikarer, hvilket ikke giver en god kontakt, pleje eller kontinuitet. Der er behov for mere fast personale og hvis der er vikarer, så er der en plan for, hvor beboerne plejer at indtage deres måltid – de faste sidepladser, da det er utrygt for mange beboere ikke at kunne sidde på den faste plads. Eksempel på at beboerne ikke informeres når lægen melder afbud til sygebesøg – beskeden gives ikke når sygeplejersken ikke er til stede i afdelingen og beboeren efterlades urolig. Mad sedlerne udleveres ikke eller hænges ikke op på køleskabet, så det er muligt at alle kan se hvad der serveres. Hvorvidt Rosenstiens 8 huse har samme problem kendes ikke. Der er en oplevelse af at medarbejdere sætter den bedste mad til side til sig selv. Rådet opfordres til at komme med konkrete eksempler, tider og steder hvor de ser dette. Der er oplevelser omkring manglende måltids servicering, om at alle retter tages frem og at der tilbydes igen og igen indtil beboerne er mætte. Der er en oplevelse af at der ikke er nok aftensmad og at der indimellem mangler elementer af maden i nogle af husene. Fx der
--	---

	hvor man har to spisestuer kommer det ikke op fordelt i de to madvogne, men noget af maden samles i en vogn fx kartofler er i en vogn men ikke den anden. Dette er uhensigtsmæssigt særligt når der er vikarer, som ikke ved hvor de får fat i den mad som mangler. Arbejdet med kontrol af medicin og nedbringelse af psykofarmaka er rigtigt godt. Der er et ønske om, at der er en som tager ansvaret i køkkenet i husene på de somatiske afsnit, og ikke tre som alle forsøger at løse opgaven, det virker ikke hensigtsmæssigt og nogle hænger også bare ud, hvor de kunne gøre andre ting sammen med beboerne. Som udgangspunkt skal der ikke bruges private mobiltelefoner i arbejdstiden. Der er stort ønske om at der kommer salto låse på samtlige beboerstuer. Pkt. 5 Opfølgning fra netop afholdt møde med politikere og repræsentanter for beboere og pårønderråd på plejeboliger Det var et godt møde. Der skal findes en ansvarlig for frivillighed på Rosenlund. Der er et ønske om at alle rådene mødes i løbende i løbet af året. Der var en dialog omkring dysfagikost. Pkt. 6 Meddelelser fra leder af Rosenlund Der er ny leder i tulipanhuset og det savnes at den nye leder får hilst på alle beboerne. Den nye leder hedder Vinnie og kommer fra Unikahuset. Camilla har været sygemeldt men er nu tilbage på deltid. Hun er nu dagligleder i Unikahuset og det efterlyses at hun også går rundt og hilser på alle beboerne. Der efterlyses også beboermøde i de respektive afdelinger det gælder, Unikahuset, Lærkehuset og Tulipanhuset. Det efterlyses at dersom lederen er langtidssyg, skal den respektive afdeling informeres. Der er opslået to lederstillinger på Rosenstien som en duo ledelse og stillingerne genopslås. Ejendomsanalyse det er en politisk sag som kan få betydning for Rosenlund på sigt, lige nu pågår der en høring. Der skal sættes yderligere kamera op særligt ved Unikaområdet grundet gentagende tyverier og røveri. Nok engang skal der navneskilte på alle medarbejdere for at signalere, at de hører til her på stedet.
--	---

	Arbejdsmiljø og den undersøgelse som er sat i gang, må rådet se denne? Det kan Herle ikke svare på lige nu. Der er styregruppe-møde 20. juni. Pkt. 7 Forslag til punkter til næste møde Kost Beboerblad Pkt. 8 Eventuelt
<i>Punkter til næste møde</i>	Næste møde: 4/9-2025, 11/12-2025
Evt. afbud kan meddeles til Pia Jordan, pianjo@gladsaxe.dk eller for beboerne til daglig leder i afdelingen. Med venlig hilsen Herle Klifoth Sekretær for rådet	